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Sándor Krisztina, az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács (EMNT) ügyvezető elnöke és Zatykó
Gyula, az Erdélyi Magyar Néppárt alelnöke hétfőn, február 15-én a Magyar Országgyűlés
Nemzeti Összetartozás Bizottságának ülésén vettek részt.

Sándor Krisztina hozzászólásában örömét fejezte ki, hogy rendszeres kapcsolat alakult ki az EMNT
Gazdasági  és  vidékfejlesztési  szakbizottsága,  valamint  a  magyar  kormány  Kárpát-medencei
gazdaságpolitikáért  felelős  államtitkársága  között.  Felkérte  a  bizottságot,  valamint  a  jelenlevő
illetékeseket,  hogy  járuljanak  hozzá,  hogy  a  Mikó  Imre  tervként  megismert  erdélyi
gazdaságfejlesztési  terv  a  következő  évben  szerepeljen  a  magyar  kormány  által  támogatott
fejlesztési tervek között. Felvetette: örvendetes lenne, ha a Kárpát Régió Üzleti Hálózat segítséget
nyújtana az egykori tulajdonosok által visszakapott, többnyire a városközpontokban található, nagy
értékű tulajdonok hasznosításában. A magyarországi cégek kétnyelvű feliratainak alkalmazása a
Kárpát-medencei magyar többségű településeken jó példát mutat a térség más piaci szereplőinek is:
Sándor Krisztina utalt  egy nemrégiben közölt  hírre,  miszerint  két  romániai  bank is  bevezeti  a
kétnyelvű feliratokat a Székelyföldön.

Zatykó  Gyula,  hozzászólásában  elmondta,  hogy  a  Romániában  érvényben  levő  nyelvtörvény
alkalmazása rendszertelen,  és  ennek javításáért  sokat  tehetnek a  magyar  közösségek,  hiszen
folyamatosan követelni kell a törvény betartását ott, ahol erre nem adnak lehetőséget. Zatykó úgy
vélekedik,  hogy  figyelmet  kell  fordítani  a  határmenti  vidékeken  épülő  ipari  parkokra,  ahova
magyarországi cégeket is meg kell hívni. Ebben sokat segíthetnek az eredményes testvértelepülési
kapcsolatok, csak fel kell hívni erre a lehetőségre is a figyelmet – mondta a Néppárt alelnöke.

A bizottság e heti napirendjén a határon túli  magyarlakta területek magyar nyelvű feliratainak
kérdése, valamint a Kárpát Régió Üzleti Hálózat működéséről való tájékoztatás szerepelt. Ezekről
Szatmáry Kristóf  gazdaságszabályozásért  felelős  államtitkár,  valamint  Radetzky Jenő miniszteri
biztos  beszéltek  a  bizottság  tagjainak.  Elhangzott,  hogy  2010  után  szemléletváltás  történt  a
nemzeti  gazdaságpolitikában,  és  a  Kárpát-medencei  térségre  nézve  már  nem a  külgazdaság,
hanem a belgazdaság szempontjai  érvényesülnek. A Kárpát Régió Üzleti  Hálózat célja,  hogy a
magyar gazdaságpolitika jelen legyen a Kárpát-medencében, és a létrehozott eddigi kilenc iroda a
gazdasági együttműködések szélesítését szorgalmazza. Potápi Árpád országgyűlési képviselő, a
bizottság elnöke néhány szemléletes példát említett  olyan esetekről,  ahol  a magyar tulajdonú
cégek nem érvényesítették tömbmagyar vidékeken a kétnyelvűséget. Kifejtette, hogy a Mikó Imre
terv megvalósításához költségvetési forrásokra van szükség.

A  Magyar  Országgyűlés  Nemzeti  Összetartozás  Bizottsága  általában  hetente  ülésezik,  amely
alkalmakra a Kárpát-medencei politikai szervezetek képviselőit is meghívják.
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